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I medfør af Landstingets forretningsordens § 36, stk. 1, har du fremsat en række 
spørgsmål vedrørende fiskeri i Østgrønland. 
 
Hvad er Landsstyrets planer omkring genåbning af indhandlingsstedet for 
fisk i Kuummiut?  
 
Svar: Anlægget i Kuummiut blev pr. 1. april 2007 solgt fra KNI A/S til Arctic 
Prime Fisheries sammen med anlæggene i Qaqortoq og Nanortalik. Dermed har 
Landsstyret ingen indflydelse på hvad der skal ske med anlægget. Arctic Prime 
Fisheries oplyser, at de hidtil har koncentreret deres kræfter om anlæggene i Qa-
qortoq og Nanortalik, men også har planer omkring anlægget i Kuummiut. Dog er 
planerne på nuværende tidspunkt ikke klar. 
 
I den forbindelse kan det nævnes, at anlægget i Kuummiut er et moderne anlæg, 
som vil kunne betjene fiskeriet i hele området. 
 
Hvad bruges det anlæg i Sermilingaaq der ellers blev etableret som produk-
tionsanlæg? Eller er der planer omkring brugen af dette?   
 
Svar: Ud fra de oplysninger jeg har på nuværende tidspunkt, blev anlægget i Ser-
milingaaq i 2004 overdraget fra NUKA A/S til bygdebefolkningen i selskabet 
Utoqqarmiit AMBA. Landsstyret har således heller ingen indflydelse på driften af 
dette anlæg. I dag er der ikke nogen produktion i Sermiligaaq. Utoqqarmiit 
AMBA har ikke planer om at genåbne indhandlingsstedet. Yderligere kan det 
oplyses, at Utoqqarmiit AMBA har opsagt deres autorisation til fødevareproduk-
tion. Således er der ingen arbejdspladser på indhandlingsstedet, og det er ikke 
muligt at modtage fisk. 
 
Gennem tiderne har der ikke været den store indhandling i Sermilingaaq, og fi-
skerne her har tidligere sejlet de 20 sømil til Kuummiut, hvor der nu atter overve-
jes mulighederne for indhandling. 
 
 Jeg vil tage kontakt til ejerne af anlægget i Sermiligaaq med henblik på, at få 
oplyst planerne for anlæggets fremtid, og herefter vende tilbage med et mere ud-
dybende svar. 
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Hvilke planer har Landsstyret vedrørende fiskeri i Sermilingaaq området?  
 
Svar: Direktoratet for Fiskeri, Fangst og Landbrug har oplyst mig om, at da der 
p.t. ikke er nogen produktion på anlægget i Sermilingaaq (ref. ovenstående 
punkt), og da der heller ikke lader til at være planer om genåbning af dette anlæg, 
har Landsstyret ingen aktuelle planer på nuværende tidspunkt vedrørende fiskeri i 
området. 
 
Hvilke planer har Landsstyret vedrørende fiskerierhvervet i hele Østgrøn-
land samt vedrørende fiskefartøj?  
 
Svar: Direktoratet for Fiskeri, Fangst og Landbrug påpeger, at Landsstyret arbej-
der aktivt med at sikre den bedste udnyttelse af fiskeriressourcer i Østgrønland. 
Det sker blandt andet ved at fastsætte TAC’er baseret på bæredygtighedsprincip-
pet, og ved at forhandle bilaterale fiskeriaftaler for området med andre fiskerina-
tioner. Dette skal sikre det grønlandske fiskerierhverv det bedste udgangspunkt 
for videre udvikling. Kort fortalt er det Landsstyrets vision, at dette arbejde sikrer 
ansvarlighed på langt sigt i forhold til de kystsamfundene, så der dermed bidrages 
til virksomheders resultater og ligeledes til samfundet som helhed, og til de udsat-
te kystsamfunds fortsatte berettigelse og udvikling. 
 
Jeg håber med ovenstående, at jeg på Landsstyret vegne har besvaret dine 
spørgsmål. 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Siverth K. Heilmann 
Landsstyremedlem for Erhverv, Arbejdsmarked og Erhvervsuddannelser 
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